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Oœwiadczenie skierowane do minister pracy i polityki spo³ecznej Jolanty Fedak

Niewiele ponad 12% wyp³acanych z bud¿etu œwiadczeñ alimentacyjnych zosta³o odzyskanych od
d³u¿ników. Ustaw¹ z dnia 7 wrzeœnia 2008 r. o pomocy osobom uprawnionym do alimentów przywróco-
no instytucjê Funduszu Alimentacyjnego, którego g³ównym zadaniem jest zabezpieczyæ interesy osób
uprawnionych z tytu³u œwiadczeñ alimentacyjnych na podstawie prawomocnego wyroku s¹du. Wyko-
nalnoœæ orzeczeñ s¹dowych w tej materii jest czêsto nieskuteczna.

Ustawodawca, spe³niaj¹c œwiadczenie na rzecz wierzyciela œrodkami finansowymi z bud¿etu pañ-
stwa, posiada jednoczeœnie prawo do œwiadczenia zwrotnego w stosunku do d³u¿nika. Typowy polski
d³u¿nik alimentacyjny ma problem z aktywizacj¹ zawodow¹, a wiêc egzekucja œwiadczenia przez ko-
morników nie jest skuteczna, szczególnie po og³oszeniu wyroku TK z 22 wrzeœnia 2009 r. stwierdzaj¹ce-
go za niezgodn¹ z konstytucj¹ praktykê odbierania prawa jazdy. W ten sposób zosta³ przypieczêtowany
stan permanentnego unikania przez d³u¿nika wype³nienia ci¹¿¹cych nañ obowi¹zków. W tej sytuacji
wszystkie zaleg³oœci d³u¿ników wynosz¹ oko³o 8 miliardów z³. Jest to ogromna kwota, do pokrycia której
zobowi¹zuje siê pañstwo polskie, zmagaj¹ce siê obecnie z problemem du¿ego deficytu bud¿etowego.
Spo³eczeñstwo coraz czêœciej eksponuje swoje negatywne stanowisko wobec niewydolnoœci organów
pañstwowych w zakresie skutecznego egzekwowania zaleg³oœci od d³u¿ników alimentacyjnych, które s¹
pokrywane z finansów pañstwowych, a wiêc kosztem wszystkich podatników.

Szanowna Pani Minister, proszê o odpowiedŸ na pytanie, czy Fundusz Alimentacyjny jest w stanie
zapewniæ wszystkim uprawnionym wyp³atê œwiadczeñ oraz w jaki sposób resort zamierza odzyskaæ
œwiadczenia zwrotne od d³u¿ników alimentacyjnych w zwi¹zku z bezskutecznym dzia³aniem organów
egzekucyjnych. Proszê o udzielenie odpowiedzi.

Z powa¿aniem
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